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ONDERWERP: Nederlands als standaardtaal in West-Vlaanderen vs. ‘Preus Lik 

Fjirtig’ 

Gericht aan: gedeputeerde voor communicatie, Guido Decorte 

Tekst & Vragen: 

Geachte 

Snelle mokke, mo vint toh, gif mo chette, preus lik fjirtig,… 

Het zijn maar enkele van de sappige West-Vlaamse uitdrukkingen die het provinciebestuur op 

alle mogelijke manieren promoot. Heel grappig en folkloristisch. Mijn dochter van 11 wil alleen 

nog maar melk drinken uit de ‘snelle mokke’-mok. 

Series als Bevergem en Eigen kweek wakkeren het West-Vlaams gevoel nog aan, het 

provinciebestuur maakt gretig gebruik om dit gevoel te koesteren en aan te wakkeren.  

Maar toch begint deze overgemediatiseerde campagne voor onze fractie en naar ons 

aanvoelen ook heel wat West-Vlamingen een wrang gevoel te geven. West-Vlamingen voelen 

zich gestigmatiseerd door de karikatuur die er van hen gemaakt wordt. Een West-Vlaming 

heeft meer te bieden dan enkel een sappig taaltje. We zijn ook harde werkers, commercieel 

voelend en flexibel. Echter, we worden – mede door de overgemediatiseerde campagne van 

het provinciebestuur – deze kwaliteiten niet meer toegemeten. 

Mia Doornaert verwoordde het in haar opiniestuk in De Standaard van 1 februari als volgt: 

“Hoe kunnen burgers met elkaar in debat gaan, hoe kunnen inwijkelingen geïntegreerd en 

mondig worden in dat debat als er geen gemeenschappelijke cultuurtaal is? Als de overheden 

niet meer in het Nederlands communiceren, is er ook geen gemeenschap meer. ‘Preus lik fjirtig’ 

mag ludiek lijken, het is een brug te ver. Ze leidt naar een Vlaanderen zonder taal.” 

Raf Sonneville, oud-directeur van hotelschool Ter Duinen in Koksijde wees in zijn toespraak op 

het druk bijgewoonde Kustforum op de gevolgen van het dialect spreken voor de horeca. Het 

onthaal op restaurant gebeurt vaak te bot of te stroef bij ons, West-Vlamingen. De reden 

daarvoor is volgens hem niet dat West-Vlamingen bot of nors zijn, maar wel dat ze doorgaans 

de neiging hebben om hun dialect te spreken. Op andere plekken in ons land gebeurt dat 

minder. Zo hoort het ook, het kan nu eenmaal  niet bij professionele contacten. 
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Het promoten van het West-Vlaams dialect door het provinciebestuur wekt bij onze fractie 

dan ook volgende vragen op: 

- De campagne heeft zowel op cultureel als op commercieel vlak een nefaste invloed. 

Daarom vraag ik me dan ook af wat de bedoeling van deze campagne is? Willen wij ons 

als West-Vlamingen onderscheiden van andere Vlamingen? Of is het een manier om 

te wijzen op het belang van de provincies? Worden we hierdoor niet teveel 

gestigmatiseerd?  

 

- Hoeveel geld wordt er uiteindelijk voorzien voor deze campagne? 

 

- Hoe lang duurt de campagne nog? 

 

- Hoeveel nieuwe apps worden er nog gelanceerd door de provincie? 

 

- Het provinciebestuur creëert de behoefte om méér West-Vlaming te worden. Is daar 

wel behoefte aan? Zo ja, hoe werd dit onderzocht en kan ik de resultaten van dit 

onderzoek krijgen? 

 

- Kunnen de middelen die voor deze campagne gebruikt worden, niet beter voor een 

ander doel gebruikt worden? Ik denk maar aan toerisme, nieuwe bedrijventerreinen, 

de haven van Zeebrugge, etc. 

 

- Via welke kanalen wordt deze campagne verspreid?  

 

- Wat is de reactie van het onderwijs hierop? Kan dit gemeten worden? Al het mogelijke 

wordt gedaan in de scholen om een mooie standaardtaal te gebruiken. Daartegenover 

gaat een andere overheid (de provincie) hier het dialect promoten. Is het signaal dat 

hier gegeven wordt niet verkeerd? 
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